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Protokół Nr 26 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Wi ęcborku, 

odbytego w dniu 23.09.2013r. 
 
 
Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 9:00 – 10:30. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku  - Józef Kujawiak  
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Inspektor ds. Rozwoju, Pozyskiwania Środków 

Unijnych UM      - Monika Smełsz 
4. Księgowa Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury 

w Więcborku      - Bernadeta Borowicz 
5. Pracownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury - Anna Kamińska 
 
 
Rozpoczynając posiedzenie Przewodnicząca Komisji p. Beata Lida powitała wszystkich 
zebranych i przypomniała przesłany wcześniej radnym porządek obrad, który obejmował: 
 
1. Sprawozdanie działu Promocji Gminy Więcbork i Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka 

Kultury w Więcborku z przebiegu sezonu turystycznego na terenie gminy Więcbork oraz 
realizacja budżetu ww. Jednostek. 

2. Sprawy różne. 
 
Do powyższego nikt z obecnych nie wniósł propozycji zmian. 
 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 
 
Zgodnie z przyjęto tematyka jako pierwsza głos zabrała Inspektor UM p. Monka Smełsz 
przedstawiając radnym informację o podejmowanych  działaniach i pracy Komórki  
w trakcie sezonu letniego oraz o bieżącym stanie budżetu Komórki. 
 

PRZEBIEG SEZONU TURYSTYCZNEGO 2013R. 
W sezonie turystycznym komórka ds. promocji zajmowała się przygotowaniem                          

do stanu użyteczności przez turystów oraz osób mieszkających na terenie gminy Więcbork 
obiektów znajdujących się przy Plaży Miejskiej w Więcborku oraz miejscami 
wykorzystywanymi do kąpieli przy plaży miejskiej w Więcborku oraz w Lubczy.  

Przeprowadzone kontrole placów zabaw, pola namiotowego oraz w/w miejsc                          
do kąpieli przez pracownika Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Sępólnie 
Krajeńskim  nie wykazały nieprawidłowości higieniczni – sanitarnych.  

Pobrane próbki wody przez Labolatorium Analityczne w Tucholi przed rozpoczęciem 
sezonu oraz w trakcie trwania sezonu turystycznego nie budziły zastrzeżeń. Oczyszczone 
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zostało nabrzeże jeziora w Więcborku (przy Stadionie Miejskim w Więcborku                                 
oraz Plaża Miejska w Więcborku) i w Lubczy. 

Od 1 lipca do 31 sierpnia nad bezpieczeństwem kąpiących się czuwali ratownicy 
wodni w godzinach od 10: do 18:00 przez 7 dni w tygodniu.  
Nowe pola namiotowe oraz boiska znajdujące się przy plaży miejskiej w Więcborku cieszyły 
się dużym zainteresowaniem nie tylko turystów ale i mieszkańców naszej gminy.                        
Sprzęt sportowy i leżaki wypożyczane przez ratowników okazały się trafioną inwestycją 
cieszącą się duża popularnością.  
 

Na bieżąco aktualizowana jest strona Miasta i Gminy Więcbork, uzupełniana                                     
o nowe informacje związane z planowanymi imprezami sportowo – kulturalnymi oraz 
wydarzeniami  planowanymi na terenie gminy Więcbork.  

Dział promocji koordynował i pomagał w organizacji większości imprez 
wymienionych w kalendarzu imprez gminy Więcbork  na 2013 rok min. Otwarcie plaży 
Miejskiej w Więcborku, Dni Więcborka czy Dożynki Powiatowo – Gminne w Suchorączku.  

Spotkania Uniwersytetu Trzeciego Wieku zakończone zostały wycieczką                              
do Bydgoszczy gdzie odbył się ostatni wykład w Wyższej Szkole Gospodarki w Bydgoszczy. 
W godzinach popołudniowych grupa słuchaczy zwiedziła Pałac w Lubostroniu gdzie mile 
spędziliśmy czas.  Spotkanie inauguracyjne roku 2013/2014 zaplanowane jest 23 października 
br. w Więcborku. Dotychczas zgłosiło się 21 zainteresowanych osób.   

Na podstawie zebranych 60 ankiet z czego 1 otrzymano drogą elektroniczną 
dotyczących atrakcyjności Turystycznej Gminy Więcbork stwierdzić można:                                       

 
 
 
 
 
 

 
 

Czy był(a) Pan/Pani wcześniej w Gminie 

Wiecbork?

TAK 55%

NIE 45%
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Ile razy był(a) Pan/Pani w Gminie Więcbork?

1 raz 45%

2 - 5 razy 25%

więcbej niż 5 razy 13%  

bez odpowiedzi 17%

Jak dlugo przebywał(a) Pan/Pani w Gminie 

Wiecbork ?

tylko przejazdem 8%

od 1 - 4 30%

od 5 - 14 25%

dłużej 5%
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Czy Pani/Pana zdaniemGmina Więcbork jest 

terenem atrakcyjnym turystycznie?

tak 80%

nie 1%

trudno powiedzieć 19%

Z jakiego źródła uzyskał(a) Pan/Pani 

informacje o Gminie Więcbork?

Punkt Informacji Turystycznej 

5%

strona www.wiecbork.pl 36%

od znajomych 51%

uolotki 5%

inne 3%
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Jaki wybrał(a) Pan/Pani rodzaj 

zakwaterowania?

hotel 7%

pensjonat 8%

ośrodek wczasowy 58%

namiot 5%

pokój prywatny 6%

u rodziny i znajomych 16%

Jak ocenia Pan/Pani miejsce 

zakwaterowania?

bardzo zadowalające 21%

zadowalające 70%

niezbyt zadowalające 4%

trudno powiedzieć 5%



6 
 

 
 
 
 
 
Proszę wskazać miejsca, obiekty, które Pana/Pani zdaniem są największą atrakcją 

turystyczną: 
• Kort tenisowy 

• Boiska 
• Pałac w Runowie Krajeńskim 
• Plaża 

• Jeziora 
• Rzeki 

• Lasy 
• Pałac w Sypniewie 
• Wiatraki 

• Zieleń 
• Ścieżki rowerowe 

• stadion  

 
Proszę wskazać miejsca, obiekty, które zdaniem Pana/Pani są najmniej atrakcyjne (np. 

miejsca zaniedbane, niebezpieczne, miejsca, które mogłyby być zaadoptowane do celów 
turystycznych ale nie są itd.) 

• kamienice na rynku 

• plaża cmentarz ewangelicki 
• stary rynek 

• śmieci w lesie  

Jak ocenia Pan/Pani usługi gastronomiczne w 

Gminie Więcbork?

bardzo zadowalające 18%

zadowalające 71%

niezbyt zadowalajace 5%

trudno powiedzieć 6%
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• dworzec PKP 

• wieża ciśnień 

 

 
 
 
 

Jakie są Pana/Pani zdaniem preferowane 

formy spędzania wolnego czasu w Gminie 

Więcbork?

imprezy kulturalno -

rozrywkowe 33%

restauracje, kawiarnie 26%

kino 5%

bierny wypoczynek 6%

czynny wypoczynek 30%

Z jakich form turystyki na terenie Gminy 

Wiecborkkorzysta Pan/Pani najczęściej?

spacery 48%

rower 26%

kajak,łódka 6% 

uprawianie sportu 10%

wypoczynek na plaży 10%
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Jak ocenia Pan/Pani ofertę rekreacyjno -

turystyczną Gminy Więcbork?

atrakcyjna 23%

zadopwalająca 56%

niezadowalająca 3%

nie mam zdania 18%

Czy według Pani/Pana Gmina Więcbork jest 

terenem czystym i zadbanym?

tak 73%

nie 4%

nie mam zdania 23%
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Proszę powiedzieć co Pani/Panu najbardziej przeszkadza w wypoczynku na terenie 
Gminy Więcbork? 

• Mała liczba atrakcji 

• Zachowanie niektórych ludzi 
• Głośna muzyka 

• Pokoje zbyt blisko siebie 
• Remonty 
• Brak atrakcji turystycznych 

 

 
 

Czy według Pana/Pani Gmina Więcbork jest 

terenem bezpiecznym dla turystów?

tak 58%

nie 6%

nie mam zdania 36%

Jak ocenia Pan/Pani bazę sportowo -

rekreacyjna znajdującą się na terenie gminy 

Więcbork?

bardzo atrakcyjnie 18%

raczej atrakcyjnie 71%

raczej nieatrakcyjnie 11%

bardzo nieatrakcyjnie 0%
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Realizacja budżetu w 2013 roku (styczeń – wrzesień) – PROMOCJA  

 

 
Plan: 52 500,00 zł 
Wydatkowano: 45 978,66 zł 
Pozostało: 6 521,34 zł 
 
Zrealizowano: 

• Materiały promocyjne: długopisy, kolorowa kreda, smycze, torby z juty (ekologiczne), 
torby bawełniane, kapelusze dla dzieci, kredki świecowe i ołówkowe, filiżanki, kubki 
termiczne, etui na telefon komórkowy,  

Jak ocenia Pan/Pani przygotowaną ofertę 

turystyczną Gminy Więcbork?

bardzo atrakcyjnie 6%

raczej atrakcyjnie 83%

raczej nieatrakcyjnie 11%

bardzo nieatrakcyjnie 0%

  
Planowana kwota w 

budżecie 
 

 
Zrealizowano 

 

 
Pozostało 

 
Wynagrodzenia bezosobowe 

 

 
6 000,00 zł 

 
5 105,00 zł 

 
895,00 zł 

 
Zakup materiałów i 

wyposażenia 
 

 
40 000,00 zł 

 
34 806,59 zł 

 
5 193,41 zł 

 
Zakup usług pozostałych 

 

 
6 500,00 zł 

 
6 067,07 zł 

 
432,93 zł 
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• opłata za wynajem nośnika informacji zamieszczonego na budynku                                  
przy ul. Mickiewicza w Więcborku  

• upominki na licytację WOŚP – 1060,00 zł 
• Życzenia świąteczne – Wielkanocne na portalu e-krajna 
• Zakup upominków i nagród Burmistrza Więcborka 
• Nagrody w konkursie piosenki angielskiej 
• Transport uczestników UTW – kurs komputerowy w Runowie Krajeńskim  
• Przygotowanie folderu promującego gminę Więcbork 
• Zakup książek „Tradycja i Kultura Krajny” 
• Zakup materiałów promocyjnych (odznaczeń) na I Marsz Nordic Walking studentów 

UTW 
• Zakup ławek na plażę miejską w Więcborku 
• Zakup porcji grillowych dla uczestników IV Wojewódzkiego Festiwalu Piosenki 

Folklorystycznej i Biesiadnej dla Osób Niepełnosprawnych 
• Konsumpcja – wycieczka do Lubostronia zakończenie UTW  
• Zakup art. spożywczych z okazji zakończenia lata dla Klubu Od Nowa 

 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję stwierdzając, iż wydaję się jej, że w tym roku 
ankiety spełniły swoje zadanie. 
 
Pani Smełsz przyznała, że tak ale zaznaczyła również, że podejście ludzi do tego typu rzeczy 
jest bardzo niechętne. 
 
Radny Kielich zapytał, czy w stosunku do roku ubiegłego więcej osób wypełniło ankiety.  
 
Tak, trafiło ponad pięćdziesiąt wypełnionych ankiet więcej. Z tym , że w ty roku ankiety były 
dostępne również na plaży i ośrodkach wczasowych. Natomiast jeżeli chodzi o stronę 
internetową to odesłana została drogą elektroniczną tylko jedna ankieta  – odpowiedziała  
p. Smełsz. 
 
A jeśli chodzi o ilość turystów, czy była ona w tym sezonie wyższa niż w poprzednim – 
radny Kielich. 
 
Takich danych nie mam – p. Smełsz. 
 
Przewodnicząca Komisji pytała o ilość słuchaczy Uniwersytetem Trzeciego Wieku. 
 
Pani Smełsz podała, że w ubiegłym roku było ich dwudziestu czterech, natomiast na chwilę 
obecną zadeklarowało udział dwadzieścia jeden osób. Na spotkaniu w Bydgoszczy w temacie 
UTW przekazano informację, że przy kolejnym otwartym naborze musiałoby być 
zainteresowanych minimum trzydzieści osób, żeby mogło to funkcjonować. Osoby które 
uczęszczały przez dwa lata są zainteresowane kontynuacją, dlatego też czynione są starania 
żeby nakłonić do udziału w przedsięwzięciu większą ilość osób. 
 
Przewodnicząca Komisji w imieniu nieobecnego na posiedzeniu radnego Romana 
Mroczkowskiego pytała dlaczego Dział Promocji UM nie wykazał zainteresowania, kiedy 
mieszkaniec gminy p. Ryszard Kałaczyński podejmował bieg przez Polskę. Sportowca 
docenił Powiat, natomiast ze strony Gminy Więcbork nie było żadnego odzewu.  
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Pani Smełsz wyjaśniła, że p. Kałaczyński złożył wniosek o dofinansowanie tego biegu  
i Gmina odpowiedziała na niego pozytywnie. Jednakże sportowiec odmówił przyjęcia 
zadeklarowanej pomocy. 
 
Na jaką kwotę opiewała deklaracja – radny Wilczyński. 
 
300,00 zł – p. Smełsz. 
 
A na jaką kwotę składał zapotrzebowanie – radny Wilczyński. 
 
Kwota nie była określona – p. Smełsz. 
 
Zastępca Burmistrza Więcborka przypomniała, że na ostatniej sesji Burmistrz wyjaśnił 
przyczyny swojego nieuczestniczenia w odcinku biegu na tracie przez Więcbork. Pan 
Mroczkowski zadał to pytanie bodajże w ramach „Wolnych wniosków” i uzyskał na nie 
odpowiedź.  
 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że nie uczestniczyła na ostatniej sesji dlatego też 
prosi, by Pani Burmistrz przytoczyła wyjaśnienia złożone przez Burmistrza Więcborka. 
Ponadto uważa, że w całej sprawie nie tyle chodzi o osobę Burmistrza Więcborka,  
co o zaangażowanie Działu Promocji, który w zakres swojej działalności ma pewne rzeczy 
wpisane i niezależnie od tego, czy Pan Kałaczyński przyjął proponowaną pomoc, czy też jej 
nie przyjął, powinien współuczestniczyć w tym etapie biegu sportowca, który prowadził przez 
Więcbork.  
 
Radna Grażyna Witczak zabierając głos w temacie stwierdziła, że rzeczywiście w pytaniu 
sformułowanym przez p. Mroczkowskiego rzeczywiście nie tyle chodziło  
o osobę Burmistrza Więcborka i jego udział w sprawie, co wykorzystanie tego biegu jako 
formy promocji Gminy. Druga rzecz, to, to czy prasa mija się z prawdą, czy też nie jeżeli 
chodzi o  przyobiecanie większej sumy pieniędzy niż ostatecznie zaproponowano / w prasie 
pisano, że sportowiec miał przyobiecane 2.500,00 zł/. Pytanie też, czy rzeczywiście z tej racji 
zrezygnował z oferowanego wsparcia Gminy, bo w takim przypadku rezygnacja ta poniekąd 
wydawałaby się uzasadniona. Z tego, co powiedział p. Kałaczyński, na trasie rozdawał 
foldery promocyjne Powiatu, natomiast Gmina Więcbork tej okazji nie wykorzystała. Te 
elementy wydawały się radnej zasadniczymi jeżeli chodzi o przekaz zawarty w pytaniu 
radnego Mroczkowskiego, natomiast kwestia „fety” z udziałem Burmistrza Więcborka była  
w tym wszystkim sprawą drugoplanową. 
 
Zastępca Burmistrza mówiła, że w ubiegłym roku Gminna Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych przyobiecała p. Kałaczyńskiemu pewną sumę pieniędzy. Wszyscy 
jednak wiedzą, że budżet zamyka się z dniem 31 grudnia i Komisja nie ma możliwości ich 
przenoszenia. W bieżącym Roku Gmina nie dysponowała takimi środkami, co zresztą 
odzwierciedla stan wykorzystania środków budżetu w  dziale Promocji. Zaproponowano tyle 
ile było można i usłyszano, że lepiej przeznaczyć to na cukierki dla dzieci. 
 
Radna Witczak   zwróciła uwagę, że Pani Burmistrz  miesza dwa budżety tj. mówiła ona, że 
pewną sumę przyobiecała GKRPA, a kończąc zdanie wskazuje na brak pieniędzy w budżecie 
Promocji. Nie chciałaby pewnych rzeczy rozgrzebywać i wracać chociażby do  kwestii ankiet, 
które to, jej zdaniem, mają sens jeżeli wyciąga się z nich odpowiednie wnioski ale te środki, 
które dotyczą GKRPA są totalnie nieracjonalnie wydatkowane. Jeżeli Komisja przyobiecała 
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w ubiegłym roku 2.500,00 zł, to powstaje pytanie dlaczego w ubiegłym roku, skoro bieg 
odbywał się w roku bieżącym. Nie wierzy też, że z puli Komisji w tym roku nie udało się 
wysupłać ww. kwoty, kiedy wydaje się je dla „śmiesznego rajdu rowerowego”, który nie 
spełnia żadnych antyalkoholowych ani mu podobnych zadań i jest robiony na siłę „bo trzeba 
podtrzymać tradycję”. Istotnym w całej sprawie jest nadto fakt, że p. Kałaczyński głośno 
mówi o tym, że jest niepijącym alkoholikiem, więc tym bardziej należało to wykorzystać 
właśnie jako tą promocję. Być może to byłoby większą promocją walki z alkoholizmem niż 
ten rajd rowerowy. 
 
Radny Wilczyński stwierdził, że z tymi małymi środkami w budżecie Promocji to nie tak do 
końca jest prawda, bo jest tam jeszcze 6.500,00 zł. 
 
Tak ale jest dopiero koniec września – Zastępca Burmistrza Więcborka. 
 
Jednakże 300,00 zł, to ja mógłbym wyjąć z kieszeni i dać. Śmieszne to jest, jeżeli chodzi  
o bieg przez całą Polskę z promocją w telewizji, a nasza Gmina daje 300,00 zł wsparcia – 
radny Wilczyński. 
 
Tak zadecydowaliśmy, że będzie to taka kwota – Zastępca Burmistrza Więcborka. 
 
Przewodnicząca Komisji uznała, że rzeczywiście bezsprzecznie bieg należało wykorzystać, 
jako dobry element promocji i szkoda, że tak właśnie tego nie potraktowano. Wyraziła 
nadzieję, że jeżeli sportowiec takie osiągnięcia będzie miał nadal, Gmina podejdzie do sprawy 
zupełnie inaczej. Przewodnicząca zapytała również, czy Klub Sportowy „GROM” Więcbork 
udzielił wsparcia p. Kałaczyńskiemu.  
 
Z tego, co wiem, to nie – p. Smełsz. 
 
Była mowa o umowie sponsorskiej z bankiem – Zastępca Burmistrza Więcborka.  
 
Radny Wilczyński poprosił o wyjaśnienie zasad udziału i funkcjonowania Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku. 
 
Pani Smełsz mówiła, że w bieżącym roku zmieniona została kategorię wiekową uczestników. 
Do tej pory było to 50+, natomiast teraz może to już być od 30+. Zajęcia odbywają się, co 
dwa tygodnie w MGOK w Więcborku, w Sali Krajeńskiej. Przyjeżdżają wykładowcy  
z Wyższej Szkoły Gospodarki w Bydgoszczy, a tematy spotkań są bardzo różnorodne. Jest też 
tak, że słuchacze proponują tematy, które ich interesują i Uczelnia stara się dopasowywać 
tematy wykładów do danej grupy zainteresowanych. Ponadto słuchacze spotykają się na 
spotkaniach wigilijnych oraz kursach tematycznych. W ubiegłym roku prowadzone były dwa 
kursy tj. kurs języka angielskiego i kurs komputerowy w świetlicy wiejskiej w Runowie 
Krajeńskim. W tym roku z tego, co słyszy jest zainteresowanie kontynuacją kursu języka 
angielskiego. Gmina nie ponosi żadnych kosztów jeżeli chodzi o wykładowców. Osoby 
zapisujące się uiszczają kwotę 50,00 zł na semestr bezpośrednio na konto Uczelni i z Uczelnią 
podpisywane są umowy. Urząd Miejski pełni funkcję koordynatora pomiędzy słuchaczami,  
a Uczelnią.  
 
Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję prosząc o przekazanie informacji dotyczącej 
sezonu letniego osoby reprezentujące Dyrektor MGOK w Wi ęcborku. 
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Księgowa Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury  rozpoczynając sprawozdanie przeprosiła 
za nieobecność Dyrektor Jednostki, która ma największą orientację w temacie. Część tych 
Projektów jest w trakcie realizacji i dane, którymi dysponuje na dzień dzisiejszy są niepełne.  
 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że Komisja na pewno chciałaby poznać w tym 
zakresie konkrety i o to na pewno zwróci się do Dyrektor, niemniej chciałaby, aby nakreślone 
zostało bez uszczegółowienia to, co przez okres letni MGOK zdążył zrealizować. 
 
Pani Borowicz zaznaczyła, że właściwie działalność MGOK opiera się głównie na 
realizowanych Projektach. W ramach nich zrealizowano: 
• Cykl imprez pod nazwą „Wesoła Wieś Krajeńska” – pięć etapów: marzec – Pokaz Stołów 

Wielkanocnych w Dorotowie; czerwiec - Sypniewska Parafiada i „Więcborska Sobótka” 
powiązana z otwarciem Plaży Miejskiej; lipiec – „Turniej Sołectw” Puszczy i Powiatowo- 
Gminne Dożynki w Suchorączku.  

Trzeciego września podpisano umowę z Urzędem Marszałkowskim, a wnioski o płatność 
można składać dopiero od pierwszego października. 
• Dzień Dziecka – projekt współfinansowany ze środków budżetu Gminy 
• „Dni Wi ęcborka 2013” – impreza czterodniowa – w tym przypadku nie ma jeszcze 

podpisanej umowy jest on jeszcze w trakcie uzupełnień.  
Projekty dotyczące  Sypniewa oraz remontu i docieplenia są nadal w trakcie uzupełnień, stąd 
też najlepiej, gdyby Dyrektor przedstawiła jak daleko są te kwestie posunięte.  
 
W dalszej części pracownica MGOK p. Anna Kamińska omówiła działania podjęte przez 
Ośrodek w ramach prowadzonych półkolonii letnich.  
 
W tegorocznym sezonie letnim tą formą zagospodarowania czasu wolnego objęte zostały nie 
tylko dzieci z Więcborka / półkolonie odbyły się w lipcu/ ale również na terenach wiejskich. 
W miesiącu sierpniu półkolonie odbyły się w następujących świetlicach wiejskich: 
Wymysłowo, Zabartowo, Śmiłowo, Witunia, Suchorączek, Lubcza, Puszcza i Zakrzewek. 
Program obsługiwało dwóch instruktorów, a zajęcia trwały od godz. 10:00 – 14:00. 
Prowadzone były warsztaty, różnego rodzaju gry i zabawy. Forma ta cieszyła się sporym 
zainteresowaniem, dzieci z dnia na dzień przybywało na nie więcej. Instruktor podkreśliła, że 
Dzieci były zadowolone z zajęć i ma nadzieję, że podobne uda się zorganizować w przyszłym 
roku. W trakcie przedsięwzięcia organizowano również w ramach posiadanych środków 
różnego rodzaju wyjazdy np. wycieczkę do pasieki Państwa Chmielewskich i wycieczki 
krajoznawcze.  
 
Pani Borowicz nadmieniła ponadto, że w czasie wakacyjnym trwał remont wnętrza budynku 
MGOK wymuszony niejako zaleceniami Sanepid – u i nadal jest kontynuowany. 
Zasygnalizowała również, że może być problem z  finansami Ośrodka, jeżeli do końca roku 
nie spłyną środki z  zrealizowanych projektów. Z dotacji budżetu Gminy na dzień dzisiejszy 
zostało niewiele środków.  
 
Przewodnicząca Komisji zapytała o jakich kwotach zwrotu mowa.     
 
Kwota 72.000,00 zł wydana już na „Dni Więcborka” i 25.000,00 zł z „Wesołej Wsi 
Krajeńskiej – p. Borowicz.  
 
Czy jest duży znak zapytania, że wpłyną one w tym roku, czy tez dopiero w nowym roku – 
Przewodnicząca Komisji. 
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Pani Borowicz powiedziała, że obawia się, iż kwota dofinansowania, z racji jeszcze nie 
podpisanej umowy, może nie wpłynąć w roku bieżącym. Będzie z tym na pewno problem  
i nie wierzy, żeby tak się stało. Natomiast z Projektu „Wesoła Wieś Krajeńska” rudno 
powiedzieć.  
 
To 25.000,00 zł jest mniej zagrożone, natomiast jeżeli nie jest jeszcze podpisana umowa  
w ramach Lokalnej Grupy Rybackiej, to zazwyczaj jest tak, że miesiąc podpisania umowy nie 
może być miesiącem składania wniosku o płatność – Zastępca Burmistrza Więcborka.   
 
Radny Wilczyński pytał, jaki był całkowity koszt „Dni Więcborka”. 
 
Około 100.000,00 zł – p. Borowicz. 
 
Radna Grażyna Witczak przyznała, że jest zszokowana tym, ze podejmuje się działania nie 
mając żadnego zabezpieczenia. Bo tak, naprawdę miedzy wierszami powiedziano, że trzeba 
znaleźć te brakujące pieniądze. Osobiście nie zdecydowałaby się na wydatkowanie tak 
dużych pieniędzy nie mając żadnej pewności. Oczywiście pewności nie ma nigdy ale pytanie 
czy Dyrektor Domu Kultury pyta np. Burmistrza, Skarbnika itd., przed wydaniem pieniędzy. 
 
Pani Borowicz wyjaśniła, że spotkanie w tej sprawie miało miejsce w kwietniu z panem 
Burmistrzem, Panią Skarbnik i Przewodniczącym Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
Czyli mamy współwinnych, którzy będą musieli za chwilę znaleźć te pieniądze. W ubiegłym 
roku radni zostali „postawieni pod murem” przez oświatę, między innymi też przez Dom 
Kultury i wiecznie „przed tym murem jesteśmy stawiani”  Nagle okazuje się, że w budżecie 
są jakieś pieniądze o których nikt nigdy nic nie wie, po drugie, czy te Dni Więcborka musiały 
być z takim rozmachem przygotowane? Uczepiłam się tej jednej konkretnej rzeczy ale jest 
jakaś tam konkretna zasada w budżecie, że skądś te pieniądze trzeba wziąć, a rok budżetowy 
zamyka się w roku i środków nie można przesuwać. Teraz 100.000,00 zł skąd?– stwierdziła 
radna Witczak. 
 
Pani radna, Pani realizuje Projekty i ja realizuję Projekty. Wie Pani, że jest to materia dość 
nieprzewidywalna. Nie ukrywam, że w kwietniu mieliśmy nadzieję, że skoro wniosek na „Dni 
Więcborka składany był w sierpniu roku ubiegłego, to umowa będzie lada chwila podpisana  
i będziemy mogli zrealizować wniosek o płatność. Jeżeli ten we wrześniu trafiłby do Urzędu 
Marszałkowskiego byłaby realna szansa, że w grudniu pieniądze na koncie się pojawiają. 
Dyrektor musiałaby się odnieść do tego, czy jest to na etapie drugich poprawek, czy jest to 
przed podpisaniem umowy , ja natomiast zrobię wszystko, co w mojej mocy żeby ten wniosek 
trafił do Urzędu Marszałkowskiego żeby środki się pojawiły. Jeśli się nie pojawią będę 
współwinna – mówiła Zastępca Burmistrza Więcborka. 
 
Pani Borowicz dopowiedziała, że podczas spotkania, o którym mowa powyżej była mowa  
o tym, że MGOK otrzyma zaliczkę. Taki był projekt, stąd też nie było takiej obawy, że 
środków nie będzie. 
 
Zastępca Burmistrza dopowiedziała, że wydział w UM w miesiącu lipcu i sierpniu zmieniał 
biuro i wpłynęło pismo o wstrzymaniu oceny wniosku na te dwa miesiące. Można było wziąć 
pewne rzeczy po uwagę ale nie przepuszczano, że od sierpnia 2012 roku do dnia dzisiejszego 
nie będzie jeszcze podpisanej umowy. 
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Przewodnicząca Komisji zapytała, czy możliwe było wydatkowanie pieniędzy przed 
podpisaniem umowy. 
 
Tak, od momentu podpisania umowy ramowej w 2008 roku lub 2009r. – Zastępca 
Burmistrza Wi ęcborka. 
 
Radna Witczak podkreśliła, że nie chodzi jej o atakowanie kogokolwiek. Rozumie, że 
realizuje się różne Projekty ale czym innym jest wydatkowanie pieniędzy inwestycyjnych, 
gdzie się ryzykuje bo coś konkretnego z tego jest, a czym innym jest wydatkowanie, jak dla 
niej pieniędzy konsumpcyjnych. Wie, że planowanie imprez wymaga określonego czasu  
i trudno w kwietniu pewne rzeczy odkręcić,  jest jednak zdania, że należy w miarę rozsądnie 
wydawać tego typu środki, bo jak wiadomo Urząd Marszałkowski robi wszystko, by 
przewlekać procedury wypłaty środków. Uważała, że na przyszłość należałoby mocno 
zastanowić się nad tym, na ile organizować takie imprezy, gdzie  dofinansowanie może 
stwarzać realne problemy. Radna pytała też, czy w związku z wygasająca umowa dzierżawy 
pomieszczeń zajmowanych w MGOK przez Krajeński Park Krajobrazowy są jakieś kroki ze 
strony Gminy, czy ze strony Parku o przedłużenie tej umowy.  
 
To raczej dzierżawca powinien się zainteresować przedłużeniem umowy. Do mnie nie trafił 
wniosek o przedłużenie umowy – Zastępca Burmistrza Więcborka. 
 
Radny Marian Kielich uważał, że przy działaniu zawsze występuje jakaś doza ryzyka. 
Podobnie wygląda to w przypadku prowadzonych przez Gminę inwestycji. Gdyby takich 
inwestycji nie prowadzono byłoby glosy krytyki, a są prowadzone i też nie wszystkim to się 
podoba, bo Gmina się zadłuża. 
 
Radny Ireneusz Balcer zastanawiał się, czy takie kilkudniowe imprezy mają sens, czy nie są 
one w jakiś sposób męczące dla ludzi. Miał okazję uczestniczyć w jednym z „Dni 
Więcborka”, jako osoba zabezpieczająca i ludzi było niewiele. Uczestniczył w podobnej 
imprezie rok wcześniej, kiedy obejmowała ona bodajże dwa dni i stadion był pełen. Wydaje 
się spore pieniądze ale, czy na pewno impreza powinna być tak rozciągnięta w czasie. Chodzi 
też o to by zapewnić atrakcję nie tylko dla jednego turnusu wczasowiczów ale zrobić nawet 
trzy imprezy jednodniowe w różnych terminach, z których skorzystaliby również inni.  
W takim układzie, w razie zagrożenia finansowego, łatwiej byłoby nawet z jednej z nich 
zrezygnować. 
 
Takie wnioski nasunęły się po ostatniej imprezie – Księgowa MGOK. 
 
Zastępca Burmistrza dodała również, że w LGR składany jest wniosek na przeszłoroczne 
„Dni Wi ęcborka” ale już jako imprezę dwudniową. 
 
Księgowa MGOK  powiedziała, że kwoty, które księguje są ogromne. Sama dziwi się, że aż 
tyle można wydać. Niemniej należy podkreślić, że sam udział Gminy – 25.000,00 zł do kwoty 
dofinansowania 75.000,00 zł, nie jest taki duży, a do tych imprez zawsze coś trzeba dołożyć. 
W tym roku trzeba było dołożyć środków na ochronę, gdyż wymogi w tym zakresie Sanepid 
–u, Straży Pożarnej i Policji były duże. Trudno będzie ten rok przeżyć ale gdyby te środki  
z Urzędu Marszałkowskiego jednak spłynęły załatwiłyby kwestię remontów. 
 
Radny Balcer pytał, czy w przypadku tej konkretnej imprezy nie zgłoszono zbyt dużej ilości 
osób, ponieważ z tego, co wie wymogi, co do ilości ochrony, jakie stawiają służby, zależą 
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właśnie od zgłoszenia. Radny też odniósł się do wcześniej wspomnianych półkolonii, które 
zorganizowane były w świetlicy wiejskiej, w Zabartowie. Według niego top bardzo udany 
pomysł, uczestniczyła w nim spora grupa dzieci, które były zadowolone z takiej formy 
spędzania czasu wolnego. 
 
Ilość zgłoszenia była wynikiem ubiegłorocznej imprezy – „Dni Wi ęcborka”, gdzie było 
bardzo dużo osób i Dyrektor musiała się tłumaczyć Policji, z tego, że nie było właściwego 
zabezpieczenia. Zgłoszono to jako imprezę masową i nie było odwrotu – Księgowa MGOK. 
 
Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję, choć jak stwierdziła nie zamyka tematu, 
ponieważ zamierza do niego wrócić na najbliższej Komisji i wysłuchać szczegółowej 
informacji w tym względzie Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 
 
W sprawach różnych Radny Stanisław Posieczek pytał, czy w ramach termomodernizacji 
Filii Przedszkola w Sypniewie, ocieplenie będzie również założone od strony posesji Państwa 
Fludra tj. czy wyrazili oni na to zgodę. 
 
Już się zgodzili – Zastępca Burmistrza Więcborka. 
 
Przewodnicząca Komisji oficjalnie poinformowała członków Komisji o uhonorowaniu 
podczas sesji sportowca z terenu gminy Więcbork Kacpra Badziągowskiego, który zdobył 
tytuł Mistrza Europy w podnoszeniu ciężarów. Z inicjatywy Rady zostały zakupione został, 
jako symboliczny upominek dla sportowca, buty sportowe. Ma być on wyrazem tego, że radni 
doceniają i zauważają osiągnięcia młodych ludzi z terenu gminy Więcbork. 
 
Przewodniczący RM uzupełnił, że z chwilą kiedy dowiedział się o sukcesie młodego 
człowieka – mieszkańca gminy doszedł do wniosku, że ze strony Rady winno zostać, to 
dostrzeżone i w jakiś sposób docenione. Stąd też skonsultował sprawę z Przewodniczącą 
Komisji Oświaty /…/, Przewodniczącym Komisji Budżetu /…/, Zastępcą Przewodniczącego 
Komisji Budżetu /…/, Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej i wspólnie ustalono, że tak 
należy postąpić. Przyjęto w związku z tym, że na sesję należy zaprosić Kacpra 
Badziągowskiego wraz z rodzicami i przygotować zarówno dla sportowca, jak i jego 
rodziców listy gratulacyjne. Oprócz tego zdecydowano o kupnie upominku w postaci 
specjalistycznych butów sportowych. Radę reprezentować będzie podczas sesji zespół 
składający się z Przewodniczącej Komisji Oświaty /…/, Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej p. Balcer i Radnego, który interesuje się sprawami sportu p. Mroczkowskiego. 
Uroczyste gratulacje będą miały miejsce na samym początku wrześniowej sesji tj. tuż po 
stwierdzeniu quorum. 
 
Radny Balcer stwierdził, że jak wiadomo w Klubie „SOKÓŁ” nie dzieje się ciekawie, wiec 
chciałby wiedzieć, czy jest możliwość , czy jest możliwość wsparcia Kacpra chociażby na 
zasadzie jednorazowego stypendium. 
 
Jednorazowe stypendium już otrzymał – potwierdziła Zastępca Burmistrza Więcborka 
oraz Przewodnicząca Komisji. 
 
Radny Balcer pytał również, czy Dział Promocji bądź ktoś z Urzędu Miejskiego mógłby 
pomóc młodemu sportowcowi w znalezieniu sponsora.  
 
Sportowiec przebywa i trenuje już w ośrodku olimpijskim w Mroczy – Zastępca Burmistrza.  
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Radny Balcer zmieniając przedmiot rozmowy zapytał, jak wygląda sprawa zakupu 
samochodu dla OSP w Więcborku. 
 
Radny Stanisław Posieczek podał, że jest po rozmowach w tym temacie  i wie,  
że 30 września ma zostać podpisana umowa  ale podobno Więcbork, chce wycofać pieniądze 
z Krajowego Systemu, które również są dołożone do zakupu wozu. Dyrektor prosił, by tego 
nie robić, bo czasami może zdarzyć się tak, że Więcbork auta nie otrzyma.  
 
Wyrażono nadzieję, ze sprawa się ostatecznie wyjaśni i do końca roku wóz Bojowy OSP 
Więcbork będzie miało. 
 
W tej części posiedzenia Zastępca Burmistrza Więcborka poinformowała radnych,  
że w przededniu posiedzenia Komisji Oświaty /…/ Więcborski Klub Motorowy zdobył 
Puchar Mistrza Polski w Motocrossie oraz powróciła do przedstawianych w miesiącu grudniu 
2012 roku wniosków dotyczących przyznania stypendiów sportowych dla sportowców  
z osiągnięciami z terenu gminy Więcbork tj. chodziło wówczas o trzy  nazwiska – Mróz, 
Żelińska i Janyga.. Ponieważ w grudniu 2012r. w budżecie Gminy nie było środków na ten 
cel, Komisja zdecydowała powrócić do tematu w momencie, kiedy takowe pieniądze się 
pojawią.  W budżecie na 2013 rok pewna pula środków na ten konkretny cel została 
przeznaczona, jednakże przy ostatecznym jego spięciu środki te zostały „obcięte”. Na 
poprzedniej Komisji Budżetu /.../ wypłynęła kwestia 4.500,00 zł i radni stwierdzili, że jeżeli 
nie na aparat RTG , to nie na drogi i kwota ta ma na razie pozostać w Rozdziale 75022 § 3030 
na inny cel nie określając bliżej jaki. W związku z powyższym chciałaby przedstawić radnym 
dwa wnioski o stypendium - p. Marity Żelińskiej dla jej córki Gabrieli oraz wniosek Klubu 
Sportowego „GROM” Więcbork dla Kingi Mróz. Trzeci wniosek złożony w roku 2012 przez 
p. Janyga nie został ponowiony.  
W tym też miejscu Pani Burmistrz zapoznała Komisję z osiągnięciami ww. sportowców, 
które udokumentowane były otrzymanymi dyplomami. Pani Burmistrz poprosiła  
o wydanie przez Komisję opinii, co do możliwości wydatkowania z wspomnianej 
powyżej kwoty 4.500,00 zł kwoty 3.000,00 zł na jednorazowe stypendia dla wskazanych 
sportowców. 
 
Radna Witczak powiedziała, że Kinga Mróz jest pod opieką Klubu w Siedlcach, czy  
natomiast Gabriela Żelińska reprezentuje jakiś konkretny klub. 
 
Uczy się w Liceum w Bydgoszczy może więc reprezentuje, któryś z tamtejszych klubów. 
Jednakże we wniosku złożonym przez rodzica widnieje zapis, że uczestniczy regularnie  
w treningach Klubu „Zawisza” Bydgoszcz oraz „GROM” Więcbork – Zastępca Burmistrza. 
Pani Burmistrz dodała też, że kwestie dotyczące stypendiów na pewno należy w jakiś sposób 
usystematyzować chociażby w postaci Regulaminu przyznawania środków ale będzie to 
możliwe z chwilą kiedy pojawią się na to pieniądze. Trudna sprawą jest ważenie osiągnięć   
i porównywanie ich tak samo też trudne jest przyznanie konkretnego świadczenia 
stypendialnego mając świadomość, że może za tym pójść lawina podobnych wniosków. 
Niemniej te dwa przedstawione wnioski zostały ponowione i uznano, że Komisja powinna 
zostać z nimi zapoznana. Nadto ujawniły się możliwe źródła sfinansowania stypendiów, więc 
była to dodatkowa okoliczność „za”. 
 
Radny Wilczyński przychylił się do tego, by dwóm zawodniczkom przydzielić stypendium  
w wysokości po 1.500,00 zł . Z kolei pozostałe 1.500,00 zł pozostawić. 
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Na pewno nie może być to zakwalifikowane jako stypendium ponieważ nie ma co do tego 
odpowiednich uregulowań. Może być to natomiast forma jednorazowego wsparcia – 
Zastępca Burmistrza.  
 
Przewodnicząca Komisji optowała za tym, by osoby, które wnioskowały o wsparcie 
wskazały na, co konkretnie chciałyby te ewentualnie pozyskane środki wydatkować  
tj. w jakiej formie miałoby być to wsparcie. Podobne rozwiązanie zastosowano w przypadku 
pomocy finansowej jaką udzielono swego czasu Kacprowi Badziągowskiemu. 
 
Radna Witczak poprała stanowisko przedmówczyni stwierdzając, że byłoby to wskazane 
tym bardziej, że nie byłaby to pomoc stypendialna, a jednorazowa. Uważała jednak, że 
pomysł stworzenia funduszu stypendialnego wyszedł od Burmistrza Więcborka, więc 
należałoby wykonać „ukłon” w jego stronę żeby coś w tym temacie się zadziało. 
 
Zastępca Burmistrza przypomniała, że  projekt Regulaminu był już swego czasu 
przygotowany wraz z formularzem wniosku. 
 
Radna Witczak kontynuując stwierdziła, że Gabrielę Żelińską wyróżniła by przez samo to, 
że mimo iż mówi się o jej treningach w Klubie „GROM”, który jak wiadomo sekcji lekkiej 
atletyki nie ma, jest całym sercem za tym, żeby ten sport wspierać. Dodatkowo też widać, że 
dziewczyna ma osiągnięcia, a jeżeli jeszcze trenuje w „ZAWISZY” to na pewno nie są to byle 
jakie osiągnięcia. Podobnie w przypadku Kingi Mróz, skoro wziął ją pod swoje skrzydła 
Ośrodek w  Siedlcach, który jest ośrodkiem trenującym praktycznie najlepszych. Warto zatem 
przychylić się w tym zakresie do tego, co powiedziała Przewodnicząca Komisji. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wnioski o przyznanie wsparcia finansowego dla Kingi 
Mróz i Gabrieli Żelińskiej warunkując realizację, uzyskaniem pisemnej informacji od 

wnioskujących dotyczącej  tego, na co konkretnie i w jakiej formie pomoc miałaby zostać 
przyznana. 

 
 
Zastępca Burmistrza przyjęła powyższe do wiadomości deklarując, że w najbliższym czasie 
zostanie skierowane odpowiednie pismo do zainteresowanych.  
 
Przewodniczący RM uznał, że skoro sprawy te dotyczą konieczności zmian w budżecie 
dobrze byłoby, gdyby zostały one do budżetu Gminy wprowadzone, przedstawione na 
Komisji Budżetu /…/ i ewentualnie zatwierdzone na najbliższej sesji. 
 
Zastępca Burmistrza powiedziała, że w zmianach w budżecie zaproponowane zostanie 
przeniesienie kwoty 3.000,00 zł z Rozdziału 75022 § 3030 na rozdział dotyczący Sportu. 
Natomiast samo wydatkowanie nastąpi po zatwierdzeniu zmian i otrzymaniu od 
wnioskujących ww. informacji. 
 
Na tym spotkanie zakończono. 
 
Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Komisji  
                                                                                         Oświaty, Kultury i Sportu 
 
                                                                                          /-/            Beata Lida 


